



GL-møde 04/09-19 kl. 19 - 2. Lyngby Optaya,
Gedvad 45, 2800 Kgs. Lyngby

Tilstede: Vicky (Eremitage) - Oscar (Geels) - Just (2. Lyngby) - Anders (Virum/DC) - Morten (Skovtofte) - Mikkel (Virum) - Suzette (Bagsværd) - Brian (Geels) - Thomas (Fortunen/ref.)
Afbud : Annette (Frederikslund)

- Valg af referent

Thomas meldte sig – på betingelse af, at referatet kommer ud, hurtigere end med næste dagsorden. Dette udviklede sig til en debat om en fælles mailliste for GL'er i Divisionen.

- Kommende arrangementer

- Mikro-Mini-Junior-fællesledermøde

Dato endnu ikke fastlagt. Doodle sendes ud senest med udgangen af uge 36. Datoer i spil er, mandag/tirsdag/onsdag i ugerne 40-41-42-43
Det planlægges at store dele af mødet afholdes opdelt i grene.

- Nyt fra divisionsledelsen

- Evt. nyt fra fonden

Intet at bemærke.

- Divisionsledelsen efter næste DRM

Lærke Skovhus, Torben Ellestad, Anders Mejlhede og Maja Justesen genopstiller ikke.

Berta og Anders Vahlgren forventes at genopstille.

Martin Nissen (Fortunen) forventes at stille op.

Der er derfor behov for at finde flere Divisionsledelsesmedlemmer.

Dette arbejde bør påbegyndes allerede nu, da det erfaringsmæssigt godt kan skabe lidt udfordringer at finde kandidater.

Der blev spurgt til hvordan det går med det dokument DL har startet omkring beskrivelse af arbejdet i DL.

Der blev foreslået en direkte kontakt, hvor f.eks. DC ringer rundt til de enkelte ledere.

Det er GL'ernes job at fodre DC'erne med navne.

GL'erne opfordres derfor at søge i deres netværk efter kandidater til

DC – Kasserer – og DLM.

- Afholdte arrangementer

- Mølleåsejlads

Ca. 1 uge før sejladserne var der kun 14 både tilmeldt. En massiv reklame indsats de sidste dage gjorde, at der kom lidt flere tilmeldinger, så der var omkring 30 både i alt, hvilke var nok til, at sejladserne blev gennemført.

Der var tilbagemeldinger om, at der i år var meget lidt info der kom meget sent. Dette kan have været en medvirkende årsag til det lave deltagerantal.

Der overvejes nye og anderledes tiltag for reklame for sejladserne – så det bliver nemmere at fange den relevante målgruppe.

Der opfordres til at GL'erne prioriterer sejladserne, når der planlægges årsprogram.

Der blev foreslået at sejladserne kommer med i Adventurespejd ligaen.

Det blev foreslået at Divisionsledelsen genoptager den gamle tradition med at DL bygger båd og sejler med.

Det blev foreslået at man bruger forældre i stedet for spejder/seniorer i sikkerhedskanoer.

Der blev foreslået om man kunne lave noget arrangement e.l. i f.eks. maj, hvor deltagerne giver en lille (men ikke ubetydelig) investering, som måske kunne gøre, at folk fik ansvarsfølelse overfor også at deltage på sejladserne.

Måske en opgave, hvor man f.eks. kan "vinde" ekstra tid på selve sejladserne.

- Fordeling af Divisionens Internationale pulje

Mølleå Division afsætter hvert år kr. 10.000 til en international pulje. Alle i Mølleå division kan søge om midler fra den internationale pulje.

(ansøgningskema kan findes på divisionens webside). Puljen uddeles 2 gange årligt (kr. 5000,- hver uddeling)

Kriterier for ansøgning kan ses på ansøgningskema.

Puljen uddeles på et GL-møde.

Der er ikke nogen ansøgninger til uddeling efterår 2019. Det blev besluttet at udskyde fristen.

Det blev besluttet, at ansøgningsfristen bliver forlænget, og puljen bliver fordelt på næste GL møde.

- **For KRM**

Vil vi lave vores eget ? Vil vi koble os sammen med Ravnsholt Division igen?

Der var en generel holdning om, at vi gerne vil koble os på Ravnsholts arrangement. Anders Vahlgren undersøger dato m.v. og melder ud.

- **Grupperne rundt**

- Geels: Nyvalgte gruppeledere – Brian og Oscar. Kæmper lidt med få lederressourcer. Ellers går det godt. Er ca. 100-125 medlemmer.
- Eremitage: Har været på Kullen i Sverige og vandre. Har haft åbningsarrangement i august med besøg af en masse børn. Det har ikke givet nogen medlemmer. Mangler børn i næsten alle grene. 25 medlemmer.
- 2.Lynby Optaya: Har 12 ledere, som er jævnt fordelt over alle grene. Er over 100 medlemmer. Var hele gruppen på sommerlejr på Thurøbund. Udover enkelte manglende kompetencer fra centerfolkene, fungerede lejren perfekt.
- Bagsværd: over 100 medlemmer. Ca. 20 ledere. Har fået en ny leder, der uopfordret er kommet af sig selv fra BoyScout Brigade. Har lidt udfordringer med deres klan er spredt meget geografisk. Har en abnorm stor venteliste i mini-grenen. Overvejer at oprette en ekstra minigren. Har holdt gren sommerlejr. Planlægger fælles gruppesommerlejr til Bornholm i 2020.
- Fortunen: 83 medlemmer. Ca. 15 ledere. Er ikke kommet i gang med familie-spejd endnu. Er sat lidt på hold indtil foråret 2020. Planlægger at tage på større lejr i Skotland i 2020.
- Virum: 120 medlemmer. 16-17 ledere – hvilket er et fornuftigt niveau. Grendelte sommerlejr i år. Planlægger gruppesommerlejr til Bornholm i 2020. Har lange ventelister.
- Skovtofte: Historien fra sidste GL-møde, om at Drivhuset var ved at blive solgt at kommunen – er muligvis eventuelt måske gået lidt i sig selv igen. Ifølge referatet fra sidste kommunale møde er sagen ikke længere nævnt, så gruppen går efter devisen ”intet nyt er godt nyt”. 99 medlemmer. Har ikke nogen videre venteliste, og vil naturligvis gerne aftage børn fra andre grupper ventelister. Bruger forældreledere, som rykker op sammen med spejderne. Det bevirker at der er ok mange leder i de ældste grene. Sommerlejr i England hos venskabsgruppe.
- Vikingerne: 40 medlemmer. 2 ledere – Henrik og en klanleder. Formanden agerer assistent. Oplevede i foråret, at mange ledere forsvandt. Arrangement i foråret gav alligevel 8 nye medlemmer. Sommertogt med 5 spejdere og 2 ledere i Roskilde Fjord og Isse-

fjorden. Den årlige Hven-tur med 15 deltagere i 3 både. Dejlig tur med godt humør. Har lidt udfordringer med Medlemsservice i forhold til spejdere med dobbelt medlemskab.

- **Eventuelt**

- Lederkollegiet i Trørød: Der er p.t. et værelse ledigt, og der bliver et værelse mere ledigt til efteråret. Pris kr. 2000,- pr. måned. Fortrinsret har ledere i det gamle Søllerød kommune – men er der andre ansøgninger kan man godt komme i betragtning. Man behøver ikke nødvendigvis være spejderleder – men der er krav om at man har en aktiv leder/træner gerning i området.
- Fælles transport til KRM: Der blev spurgt til om der bliver arrangeret fælles transport til KRM. Vicky kontakter Bernstorff Divison og hører om vi kan koble os på deres fælles transport.
- Datoer for kommende møder:
 - 04/09-19 GL-møde hos 2. Lyngby kl. 19.00
 - 30/10-19 GL-møde hos Fortunen kl. 19.00
 - 15/01-20 GL-møde hos Skovtofte kl. 19.00
 - 04/03-20 GL-møde hos Trørød, Piledam kl. 19.00
 - 16/06-20 GL-møde hos Virum kl. 18.00 (m. grill)
- Fælles tropssommerlejr Kandersteg 2020

Der er stadig en ide – men det halter lidt med at få folk til at engagere sig i planlægningen. Derfor er der ikke fastsat dato endnu.